
BESZÁMOLÓ 

 

AZ ODJT 2009. ÉVI TEVÉKENYSÉGÉRŐL 
 

 

 

2009. január 21. 

 

- Javaslat a delegálási megállapodás módosítására 

 

Az elhangzott észrevételek alapján a delegálási megállapodás módosításra kerül, és azt 

az ODJT a következő ülésén újra napirendjére tűzi. 

 

- „Tájékoztató a diákönkormányzatok működése a szakképző intézményekben” című 

kutatási jelentésről 

Előadó: dr. Jásper András és Kósa András László 

 

A bemutatott dokumentum reálisan és sok helyütt újszerűen közelíti meg és mutatja be 

a címben jelzett témát. Az elhangzottak szerint papíralapon és a kutatást végzők 

honlapján egyaránt látható lesz a tanulmány. Az ODJT köszönetét fejezi ki a 

felmérésben közreműködőknek és az elemzés készítőinek. 

 

- Beszámoló az ODJT 2008. évi tevékenységéről 

 

Az ODJT a 2008. évi tevékenységéről szóló beszámolót egyhangúlag elfogadta. 

 

- Javaslat a „11/1994. (VI. 8.) MKM rendelet a nevelési oktatási intézmények 

működéséről” szóló rendelet módosítására 

 

Az ODJT a minisztérium számára megfontolásra javasolja, hogy a 2007. évi 

Diákparlament ajánlásainak figyelembevételével a jogszabályi módosítást igénylő 

felvetések kidolgozása történjen meg. A részletek megbeszélése érdekében egyeztetést 

kezdeményez a minisztérium vezetésével. 

 

- Az ODJT 2009. évi munkatervének előkészítése 

 

A beérkező írásbeli javaslatok alapján összeállított 2009. évi munkaterv megvitatására 

és elfogadására a Tanács következő ülésén kerül sor. 

 

 

2009. február 18. 

 

- A delegálási megállapodás módosításának elfogadása 

Előadó: László Ferenc, az ODJT elnöke 

 

Az ODJT a delegálási megállapodást egyhangú szavazással elfogadta, továbbá 

kezdeményezte a delegáló gyűlés összehívását. 
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- Az Országos Diákparlament szakmai előkészítése 

Előadó: László Ferenc, az ODJT elnöke 

 

A napirendi pont kapcsán áttekintésre került a 2007. évi parlament értékelése. Az 

akkor megfogalmazott tapasztalatokat érdemes újragondolni, felidézni. Megegyezés 

született a szakmai előkészítés ütemezéséről és a következő értekezlet napirendjének 

előkészítéséről. 

 

- Munkaterv az ODJT 2009. évi üléseire 

Előadó: László Ferenc, az ODJT elnöke 

 

A beérkezett javaslatok alapján, a kötelezően tárgyalandó témákon túl, az alábbiak 

előkészítését és napirendre történő felvételét kérte a Tanács: 

 Az Iskola Biztonságáért Bizottság munkája, jelentése 

 A 4, 6 és 8 évfolyamos középiskolák felvételi rendszerének módosításai 

 A 3 H-s tanulók, a szegregáció – a diákjogok szemszögéből 

 A Diákparlament ajánlásainak megvalósulásának beszámolója 

 Az iskola összevonások hatása a gyerekre, pedagógusszakmára, fenntartóra 

 Tájékoztató a pedagógiai intézetek helyzetéről és a diákjogi tanácsadó 

tevékenység megvalósulásáról 

 

 

2009. március 25. 

 

- Előterjesztés a 2009/2010. tanév rendjéről szóló OKM-rendeletről 

 

Az ODJT támogatta a rendelet-tervezet megjelenését. 

 

- Konzultáció az Országos Diákparlament előkészítéséről, a szükséges szakmai 

dokumentumok megalkotásáról 

 

 Az ODJT egyetért azzal, hogy az Oktatási Minisztériumhoz kötődő 

intézménnyel, intézettel próbálják meg első körben lebonyolítani a kistérségi 

rendezvényeket. 

 Ennek érdekében történjék előzetes felmérés a minisztérium részéről, hogy kik 

a szóba jöhető partnerek (pedagógiai intézetek, illetve a velük együttműködő 

egyéb szervezetek, SZMM gyermek-ifjúsági osztálya). 

 A Diákparlament előkészítő bizottságának ODJT által delegált tagjai: dr. 

Jásper András, Polyákné Boros Vilma, Radics Péter és Viola Gabriella. 

 Kezdeményezzük, hogy egy hónapon belül alakuljon meg a szervezőbizottság, 

mutassa be a program fő elemeit. 

 

 

2009. május 20. 

 

- Megbízólevelek átadása 

 

Az időközi delegálás eredményeként az ODJT Kelemen Zsolt és Sági Imre tagokkal 

egészült ki. 
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- Az iskola biztonsága 

Előadó: Simonyi István 

 

 Az ODJT  a következő ajánlásokat tette: 

 Készüljön komplex elemzés a rendelkezésre álló adatokból, illetve a további 

felmérések tapasztalataiból. 

 A jelentésben megfogalmazott összegzés alapján készüljön szakmai ajánlás az 

oktatási élet szereplői számára. 

 Az aktuális módszertani példák és jó gyakorlatok kerüljenek be a 

pedagógusképzésbe. 

 A jogszabályi változtatásokra figyelemmel készüljön visszajelzés, hogy 

mennyire váltak be a gyakorlatban és szükséges-e további módosításuk. 

 

- Az Országos Diákparlament előkészítése 

 

A Diákjogi Tanács az alábbi témára tesz javaslatot: 

 A diákönkormányzat tevékenysége, ezen belül belső és külső kommunikációja, 

működésének feltételei. Az iskolán belüli konfliktusok, problémák 

megoldásának helyi gyakorlata. 

 Javasolja, hogy a szokásoknak megfelelően készüljön kérdőív és történjen meg 

ennek feldolgozása. 

 Egyetért azzal, hogy az előkészítés során az iskolai forduló október 22-ig, a 

kistérségi, megyei parlamentek november 2-11. között, az országos pedig 

2010. március második felében kerüljön lebonyolításra. 

 

- Egyebek 

 

A 2009. január 21-ei ülést követően egyeztetésre került sor dr. Szüdi János államtitkár 

úrral a Diákparlament ajánlásainak végrehajtásáról. A levélben is megfogalmazott 

kérdések közül egyes esetekben a minisztérium megfontolja a jogszabályok 

módosítását, több kérdésben pedig az ODJT-vel közös állásfoglalás kiadását tervezi. 

Ezen intézkedések eredményeként a minisztérium a soron következő Diákparlament 

számára beszámol a feladatok végrehajtásáról. 

 

 

2009. szeptember 9. 

 

- Javaslat „A Magyar Köztársaság 2010. évi költségvetésére” címet viselő 

törvényjavaslat közoktatást érintő előirányzataira 

Előadó: Az OKM Fejlesztési és Gazdasági Szakállamtitkárság vezető munkatársa 

Külön meghívott: Patay Péterné OKM főosztályvezető-helyettes 

 

Az Országos Diákjogi Tanács a tájékoztatást megismerte és várja a számokkal 

alátámasztott költségvetési tervezetet. 

A napirend során elhangzott főbb észrevételek: 

 A mérés-értékelési feladatokra tervezett anyagi támogatás elmaradása 

veszélyeztetheti az országos kompetenciamérést. 

 Súlyosan érinti az intézményeket a minőségi bérpótlék alapjául szolgáló 

teljesítménymotivációs alap csökkentése. 

 Különösen nehéz helyzetet teremt az étkezési normatíva tervezett mértéke. 
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 Kritikus helyzetbe hozza a művészeti oktatásban részt vevő intézményeket a 

támogatás csökkentése. 

 

- Egyebek 

 

1. A minisztérium tájékoztatta a Diákjogi Tanácsot, hogy a 2009/2010. tanévben 

tervezett Diákparlament a 2010/2011-es tanévben valósul meg. A Tanács 

kifogásolta ezt a döntést, annak kommunikációját és a tájékoztatás, indoklás 

elmaradását. Az új időpont kitűzése komoly szakmai aggályokat is felvet, ezért 

felkéri a minisztérium illetékes szakembereit, hogy a módosított elképzelésüket 

terjesszék a Diákjogi Tanács elé. 

 

2. Országgyűlési képviselők kezdeményezésére, önálló képviselői indítványként 

javaslat érkezett az Országgyűlés elé a Közoktatási törvény módosítására. Az 

ODJT felkéri a minisztériumot, hogy amennyiben lehetőség van rá, a döntést 

megelőzően észrevételeket, javaslatokat fűzhessen a beadványhoz. 

 

 

2009. szeptember 23. 

 

- Konzultáció a Magyar Köztársaság 2010. évi költségvetéséről szóló törvény 

közoktatást érintő fejezeteiről 

Előadó: dr. Szüdi János szakállamtitkár 

 

Az ODJT az előterjesztést tudomásul vette azzal, hogy kéri az étkezési célú normatíva 

és a művészeti oktatási normatíva felülvizsgálatát. 

A napirend tárgyalása során felvetésre kerültek az előző ülésen tárgyalt problémák, 

amelyek kiegészültek a szakmai vizsgák megszervezésének finanszírozási kérdésével, 

az e területre eső forrás jelentős csökkenésével. 

 

 

 

Budapest, 2010. január 14. 

 

 

 

László Ferenc 

az ODJT elnöke 
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Ö S S Z E G Z É S 

 

 

 
Az eltelt három év beszámolóiból is nyomon követhető, hogy a Diákjogi Tanács minden 

igyekezete ellenére sem tudta átlépni árnyékát. 

Önkritikusan megállapítható, hogy az eltervezett feladatok egy részét nem sikerült 

megvalósítani és a Diákjogi Tanács tevékenységének szélesebb körű nyilvánosságát sem 

tudtuk biztosítani. Emellett érzékelhető volt az is, hogy az egyes elképzelések megvalósítása 

során a minisztérium különböző szakterületein, elsősorban az önálló kezdeményezések 

realizálásakor, előfordultak együttműködési nehézségek. 

 

Ugyanakkor az is tény, hogy a jogszabályban előírt és nevesített kötelezettségét a Diákjogi 

Tanács maradéktalanul elvégezte, és az üléseken rendszeresen részt vevő tagok összehangolt, 

jó együttmunkálkodása eredményes volt. Az új testület kiemelt feladataként jelenik meg a 

2009/2010 – 2010/2011. tanévi Diákparlament lebonyolításában történő közreműködés, mely 

során, reményeink szerint, figyelembe veszik a korábbi testület jegyzőkönyveiben szereplő 

ajánlásokat, tanácsokat. 

 

 

 

Budapest, 2010. január 14. 

 

 

 

László Ferenc 

az ODJT elnöke 


